
PROTOKÓŁ NR 156 / 2009 
posiedzenia 

Zarządu Powiatu Wągrowieckiego 
z dnia 18 czerwca 2009 roku, 

które odbyło się w Starostwie Powiatowym w Wągrowcu. 
Posiedzenie Zarządu rozpoczęto o godz. 9.00, zakończono o godz. 13.45. 

  
W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Tomasz Kranc   - Wicestarosta 
2. Andrzej Bielecki   - Członek Zarządu Powiatu 
3. Wiesław Ewertowski  - Członek Zarządu Powiatu 
4. Andrzej Wieczorek   - Członek Zarządu Powiatu 

 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

5. Danuta Królczyk   - Skarbnik Powiatu 
6. Andrzej Sebastyański - Sekretarz Powiatu 
7. Grzegorz Hoffmann - dyrektor ZOZ 
8. Stanisław Przybylski - główny księgowy ZOZ 
9. Edyta Owczarzak - kierownik Powiatowego Centrum Pomocy 
 Rodzinie 
10.Małgorzata Klessa - kierownik Wydziału Ochrony Środowiska 
11.Radosław Kubisz  - kierownik Wydziału Europejskiego 
12.Dariusz Przesławski - kierownik Wydziału Architektury 
13.Robert Torz - dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg 
14.Iwona Brudz - dyrektor Bursy Szkolnej nr 1 
15.Dariusz Stoll - główny specjalista Wydziału Europejskiego 
16.Władysław Purczyński - dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 

2 w Wągrowcu 
17.Mariola Substyk - inspektor Biura Rady 
18.Kinga Basiura   - sam. referent, protokolantka 

 
Porządek obrad Zarządu Powiatu Wągrowieckiego: 
 
 
1. Przedstawienie projektu porządku posiedzenia, zgłaszanie uwag i przyjęcie porządku 

obrad.  
2. Przyjęcie protokołu posiedzenia Zarządu z dnia 10 czerwca 2009 roku. 
3. Informacja Wicestarosty o działaniach między posiedzeniami Zarządu. 
4. Zaopiniowanie na sesję Rady Powiatu: 

4.1 informacji o sposobie realizacji wniosków i zaleceń pokontrolnych przez 
dyrektora ZOZ z lat ubiegłych oraz za 2008 rok. 
4.2 projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania o realizacji Powiatowego 
Planu Gospodarki Odpadami. 
4.3 projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2009 rok. 
4.4 projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowych: kredytu, pożyczki. 
4.5 projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na 
zabezpieczenie spłaty długoterminowych: pożyczki, kredytu udzielonego przez bank 
wyłoniony w drodze procedury przetargowej. 

 



4.6 projektu uchwały w sprawie przyjęcia analizy o stanie bezpieczeństwa w Powiecie 
Wągrowieckim gwarantowanego przez Komendę Powiatową Państwowej Straży 
Pożarnej w Wągrowcu za 2008 rok. 

     4.7 projektu uchwały w sprawie przyjęcia analizy o stanie bezpieczeństwa w Powiecie 
Wągrowieckim gwarantowanego przez Komendę Powiatową Policji w Wągrowcu za 
2008 rok. 
4.8 projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez Starostwo 
Powiatowe w Wągrowcu do przedsięwzięcia dotyczącego projektu szkoleniowego dla 
kadr urzędów administracji samorządowej opracowanego dla Działania 5.2. 
„Wzmocnienie potencjału administracji samorządowej” Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki. 

5. Przedstawienie informacji o przygotowaniach do obchodów 10.-lecia partnerstwa 
Powiatu Wągrowieckiego z Powiatem Lüneburg. 

6. Zapoznanie z informacją o utworzeniu nowych kierunków kształcenia w ZSP nr 2 w 
Wągrowcu. 

7. Przedstawienie propozycji kandydatów do odznaki „Zasłużony dla Rozwoju 
Województwa Wielkopolskiego”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gm. Wągrowiec dla części miejscowości 
Kamienica w rejonie jeziora Kaliszańskiego. 

9. Informacja nt. wyniku przetargu „budowa chodników”. 
10. Zaopiniowanie na sesję Rady Powiatu sprawozdania z realizacji zadań przez jednostki 

określone w Strategii Rozwoju Pomocy Społecznej na lata 2002-2010 w Powiecie 
Wągrowieckim w 2008 roku. 

11. Informacja nt. remontów w Bursie Szkolnej nr 1 w Wągrowcu. 
12. Informacja o zwyczajnym walnym zgromadzeniu Funduszu Rozwoju i Promocji 

Województwa Wielkopolskiego. 
13. Ustalenie terminu następnego posiedzenia Zarządu. 
14. Uwagi i wnioski. 
 
Ad 1 
Odczytano i przyjęto porządek posiedzenia Zarządu. 
 
Ad 2 
Przyjęto protokół Zarządu Powiatu z dnia 10 czerwca 2009r. 
 
Ad 3 
Wicestarosta uczestniczył w: 
- spotkaniu z Przewodniczącym Rady Powiatu, K. Migasiewiczem nt. programu 
obchodów współpracy polsko-niemieckiej, 
- spotkaniu ze sportowcami z ZSP nr 1 w Wągrowcu, 
- spotkaniu z dyrektorem I LO w Wągrowcu, I. Biniewskim, 
- spotkaniu w gminie Skoki, w Rejowcu w miejscu wypadku cysterny, 
- spotkaniu z p. Ziółkowskim w sprawie funkcjonowania WOPR, 
- posiedzeniu komisji finansów, 
- rozmowach z dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg, R. Torzem nt. bieżącego 
utrzymania dróg i przetargów, 
- spotkaniu z ks. kan. A. Rygielskim w sprawach pomieszczeń lokalowych dla 
Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego. 

 



 
Ad 4 
Zarząd Powiatu opiniował materiały na sesję Rady Powiatu: 

4.1 zapoznał się z informacją o sposobie realizacji wniosków i zaleceń pokontrolnych 
przedstawioną przez dyrektora ZOZ, G. Hoffmanna i głównego księgowego ZOZ,          
S. Przybylskiego z lat ubiegłych oraz za 2008 rok.  
 
Wicestarosta przypomniał, że „w zeszłym roku ZOZ otrzymywał pieniądze w 
wysokości 100% zakontraktowanych środków. Na dzień dzisiejszy 12 lekarzy 
pozostało w tej samej formie zatrudnienia, kilku lekarzy rozwiązało umowy o pracę”. 
 
G. Hoffmann: „w dniu dzisiejszym będzie złożony wniosek do Urzędu 
Marszałkowskiego na remont Oddziału Długoterminowego i Opieki Paliatywnej. 
Pierwsze rozstrzygnięcie nastąpi po 60 dniach”. 
 
S. Przybylski: „w kolejnych latach planujemy rozbudowę tego Oddziału o dodatkowe 
10 sal jednoosobowych i 10 dwuosobowych, czyli 30 miejsc. Powinniśmy mieć pełne 
obłożenie łóżek. Wynik finansowy tego Oddziału w przyszłości zamknie się swoimi 
przychodami i wypracuje mały zysk. Jest dopuszczalne funkcjonowanie tego 
Oddziału w strukturze szpitala, jako zakład opiekuńczo-leczniczy. W tej sytuacji musi 
być wyznaczony kierownik tej placówki jako zarządzający. Posiadamy środki własne 
na zaangażowanie się w tą inwestycję”. 
 
Wicestarosta: „przedstawiana informacja z lat 2006-2007 jest zbyt krótkim okresem, 
żeby wyciągnąć wnioski. Proponuję, aby okres ten rozszerzyć o lata 2003, 2004, 
2005”.  
 
Materiał na sesję został zaopiniowany pozytywnie w formie przedstawionej przez 
dyrekcję szpitala. Do 30 czerwca br. materiał zostanie przez dyrekcję szpitala 
uzupełniony o lata 2003, 2004 i 2005. 

 
Informacja jest załącznikiem nr 1 do protokołu. 
 
4.2 pozytywnie zaopiniował projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania o 
realizacji Powiatowego Planu Gospodarki Odpadami, które przedstawiła M. Klessa, 
kierownik Wydziału Ochrony Środowiska, informując, że dodano m.in. dane o ilości 
zebranych odpadów na terenie gminy Mieścisko, o unieszkodliwianiu i odzysku 
odpadów na terenie powiatu. 
Projekt uchwały jest załącznikiem nr 2 do protokołu. 
 
4.3 pozytywnie zaopiniował projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 
2009 rok, który zreferowała D. Królczyk, Skarbnik Powiatu.  
Projekt uchwały jest załącznikiem nr 3 do protokołu. 
 
4.4 pozytywnie zaopiniował projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 
długoterminowych: kredytu, pożyczki, który zreferowała D. Królczyk, Skarbnik 
Powiatu.  
Projekt uchwały jest załącznikiem nr 4 do protokołu. 
 

 



4.5 pozytywnie zaopiniował projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania 
wekslowego na zabezpieczenie spłaty długoterminowych: pożyczki, kredytu 
udzielonego przez bank wyłoniony w drodze procedury przetargowej. Projekt 
uchwały przedstawiła D. Królczyk, Skarbnik Powiatu.  
Projekt uchwały jest załącznikiem nr 5 do protokołu. 

 
4.6 pozytywnie zaopiniował projekt uchwały w sprawie przyjęcia analizy o stanie 
bezpieczeństwa w Powiecie Wągrowieckim gwarantowanego przez Komendę 
Powiatową Państwowej Straży Pożarnej w Wągrowcu za 2008 rok. Projekt uchwały 
omówił Wicestarosta, T. Kranc. 
Projekt uchwały jest załącznikiem nr 6 do protokołu. 
 
4.7 pozytywnie zaopiniował projekt uchwały w sprawie przyjęcia analizy o stanie 
bezpieczeństwa w Powiecie Wągrowieckim gwarantowanego przez Komendę 
Powiatową Policji w Wągrowcu za 2008 rok. Projekt uchwały omówił Wicestarosta, 
T. Kranc. 
Projekt uchwały jest załącznikiem nr 7 do protokołu. 

 
4.8 pozytywnie zaopiniował projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
przystąpienie przez Starostwo Powiatowe w Wągrowcu do przedsięwzięcia 
dotyczącego projektu szkoleniowego dla kadr urzędów administracji samorządowej 
opracowanego dla Działania 5.2. „Wzmocnienie potencjału administracji 
samorządowej” Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Projekt uchwały omówił R. 
Kubisz, kierownik Wydziału Europejskiego i Rozwoju. 
Projekt uchwały jest załącznikiem nr 8 do protokołu. 

 
Ad 5 
Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o przygotowaniach do obchodów 10. lecia 
partnerstwa Powiatu Wągrowieckiego z Powiatem Lüneburg, którą przedstawił                 
R. Kubisz, kierownik Wydziału Europejskiego. 
Program uroczystości jest załącznikiem nr 9 do protokołu. 
 
Ad 6 
Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o utworzeniu nowych kierunków kształcenia w 
ZSP nr 2 w Wągrowcu, którą przedstawił W. Purczyński, dyrektor ZSP nr 2 w 
Wągrowcu. 
 
W. Purczyński: „na rok 2009/2010 zaplanowaliśmy dużo profili kształcenia w różnych 
typach szkół. Udział w spotkaniu z gimnazjalistami przyniósł pozytywny efekt. 
Obawialiśmy się, że w starej strukturze organizacyjnej spowoduje to duże trudności 
etatów dla nauczycieli. Dzisiaj jesteśmy na etapie tworzenia 7 oddziałów: 4 oddziały 
liceum ogólnokształcącego, techników o kierunkach: obsługi ruchu turystycznego, 
ekonomicznego, hotelarskiego, informatycznego. Te działania, które podjęliśmy mamy 
nadzieję, że przyniosą efekty”. 
 
Wicestarosta: „proszę przedstawić procedury, jakie pan zrealizował ogłaszając nabór na 
te kierunki”. 
 

 



W. Purczyński: „zastosowałem jedną procedurę - przekazaliśmy nasze oferty do 
Wydziału Oświaty”. 
 
Wicestarosta zadał pytanie kierownik Wydziału Oświaty, K. Krenz: „jakie są procedury 
uruchomienia nowych kierunków”? 
 
K. Krenz: „kierunki kształcenia ustala dyrektor, jednak powinien ustalić je z organem 
prowadzącym, po uzyskaniu opinii Powiatowej Rady Zatrudnienia do 22 kwietnia br., po 
zasięgnięciu opinii Kuratora Oświaty”. 
 
Wicestarosta: „czy posiada pan dyrektor opinię organu prowadzącego o kierunkach 
kształcenia?” 
 
W. Purczyński: „nie posiadam opinii”. 
 
Wicestarosta: „wczoraj na komisji finansów dowiedzieliśmy się o piśmie, jakie pan 
skierował do przewodniczącego komisji bezpieczeństwa. Jakie są konsekwencje 
ogłoszenia naboru na te kierunki?” 
 
W. Purczyński: „należy utworzyć pracownie przedmiotowe; w tym zakresie 
zastosowałem procedurę, jaka bardzo dobrze funkcjonuje w samorządzie miejskim, a 
mianowicie zwracanie się dyrektorów do komisji, w celu podjęcia działań. Chciałem w 
ten sposób zainteresować większą grupę radnych celem przyjęcia jakiegoś stanowiska. Są 
potrzebne 4 pracownie, koszt ok. 50 tys. zł, myślę również o sponsorach”. 
  
Wicestarosta: „a więc podjął pan decyzję o kierunkach kształcenia, nie mając środków w 
swoim budżecie szkoły”. 
 
W. Purczyński: „zrobiłem to dla dobra szkoły”. 
 
Wicestarosta: „w arkuszu organizacyjnym nie znajduję też kadry do utworzenia kierunku 
hotelarstwa, a baza i kadra to podstawa do dobrego kształcenia, a tego szkoła nie posiada. 
Skąd pan weźmie te pieniądze?” 
  
W. Purczyński: „w tym celu zwróciłem się do komisji edukacji i przewodniczącego  
komisji bezpieczeństwa celem podjęcia działań do znalezienia tych środków”.  
 
A. Bielecki: „czy ten kierunek jest możliwy do zrealizowania, jaka jest potrzebna baza?” 
 
W. Purczyński: „są potrzebne 4 pracownie – m.in. ogólno-dydaktyczna, recepcja, 
kuchnia”. 
 
A. Bielecki: „czy nie można zrobić tego na zasadach praktyk w placówkach 
turystycznych? Jest ich wystarczająco dużo, a ograniczy to koszty”. 
 
W. Purczyński: „jest to dobry pomysł”. 
 
A. Wieczorek: „na co pan dyrektor liczył, kierując pismo do przewodniczącego komisji 
bezpieczeństwa”? 

 



 
W. Purczyński: „potraktowałem to osobowo, adresowałem do osoby, a nie do komisji”. 
  
Wicestarosta: „pan dyrektor jako Przewodniczący Rady Miejskiej zastosował procedurę 
jaka funkcjonuje w mieście. Zarząd ma zastrzeżenia co do zasady uruchomienia tego 
kierunku, dyrektor nie miał zabezpieczonych środków na tego typu wydatki, wiąże się to 
z naruszeniem pewnych reguł. Proszę o sporządzanie pisma do dyrektora 
przypominającego o procedurach funkcjonujących w samorządzie powiatowym dot. 
oświaty”. 
 
Ad 7 
Zarząd Powiatu zapoznał się z propozycją kandydatów do odznaki „Zasłużony dla 
Rozwoju Województwa Wielkopolskiego”. Temat przedstawił Wicestarosta, T. Kranc. 
Zarząd Powiatu wytypował kandydatów: p. Irenę Wojewódzką – Kucz i ks. kan. 
Andrzeja Rygielskiego do ww. odznaczenia. 
 
Ad 8 
Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę w sprawie uzgodnienia projektu 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gm. Wągrowiec dla części 
miejscowości Kamienica w rejonie jeziora Kaliszańskiego. Uchwałę zreferował                   
D. Przesławski, kierownik Wydziału Architektury i Budownictwa. 
Uchwała jest załącznikiem nr 10 do protokołu. 
 
Ad 9 
Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o wyniku przetargu na budowę chodników, 
którą przedstawił R. Torz, dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Wągrowcu. R. Torz 
powiadomił, że wpłynęły 4 oferty, wybrano oferenta, który przedstawił najkorzystniejsza 
ofertę. W wyniku rozstrzygnięcia przetargu nastąpiły oszczędności.  
Dyrektor R. Torz, powiedział, że ogólnie pozostało według uchwały budżetowej ok. 
304 tys. zł, z tego ok. 203 tys. środków gminnych, powiatowych ok. 100 tys. zł, co daje 
udział powiatu 33,1 %.  
Odbyły się rozmowy z burmistrzem S. Wilczyńskim, który przedstawił propozycję, żeby 
ze środków pozostałych /93.552 zł/ dokonać przebudowy chodnika na ul. Janowieckiej. 
 
Ad 10 
Zarząd Powiatu pozytywnie zaopiniował na sesję Rady Powiatu sprawozdanie z realizacji 
zadań przez jednostki określone w Strategii Rozwoju Pomocy Społecznej na lata 2002-
2010 w Powiecie Wągrowieckim w 2008 roku. Sprawozdanie omówiła E. Owczarzak, 
kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. 
E. Owczarzak wyjaśniła dodatkowo temat związany ze standaryzacją Domu Pomocy 
Społecznej w Srebrnej Górze: został wysłany drugi wniosek do wojewody o wyrażenie 
zgody na bezterminowe prowadzenie działalności. Pracownicy DPS są przygotowani do 
ewentualnej wizytacji placówki. 
Sprawozdanie jest załącznikiem nr 11 do protokołu. 
 
Ad 11 
Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją nt. remontów w Bursie Szkolnej nr 1 w 
Wągrowcu, którą przedstawiła I. Brudz, dyrektor Bursy Szkolnej, informując, że 
„przetarg wypadł na kwotę 815 tys. zł. W ramach robót przewiduję dodatkowo 

 



odnowienie holu i łącznika. Zabezpieczyłam środki również na uzupełnienie sprzętu 
przeciwpożarowego i koszty Inspektora Nadzoru Budowlanego. Musi być również 
decyzja sanitarna wydana przez Powiatową Inspekcję Sanitarną. Zaistnieje też 
konieczność utylizowania starego sprzętu AGD. Drugi przetarg – dokonano wybór oferty 
na kwotę ok. 263 tys. zł”. 
  
Wicestarosta: „w tej chwili przygotowujemy pomieszczenia dla Specjalnego Ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego. Czy na podstawie dokonanych wizytacji pani dyrektor może 
wskazać jakieś miejsce dla usytuowania SOSW?”  
 
I. Brudz: „podtrzymuje pierwotne stanowisko - nie jestem w stanie oddać kolejnych 4 
pomieszczeń na kondygnacji użytkowej na części przynależnej do Bursy. W tej chwili 
mam 50 miejsc noclegowych, oddanie 4 pomieszczeń zmniejszy liczbę miejsc o 12. Jest 
jeden wspólny węzeł sanitarny na kondygnacji. Ze względu, że użyczyłam miejsce dla 
SOSW, w tym momencie zrezygnowałam z kwaterowania zewnętrznego, z czego 
jednostka uzyskiwała dochody. Znowu próbuje się kosztem Bursy ograniczyć 
pomieszczenia. Jednostka SOSW ma spełnione standardy, a Bursa nie. Nie wyobrażam 
sobie takiego funkcjonowania”. 
 
Wicestarosta: „proszę, żeby pani wskazała takie miejsce i koszty, ażeby obydwie 
placówki mogły funkcjonować”. 
 
Informacja jest załącznikiem nr 12 do protokołu. 
 
Ad 12 
Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o zwyczajnym walnym zgromadzeniu 
Funduszu Rozwoju i Promocji Województwa Wielkopolskiego, którą przedstawił             
D. Stoll, główny specjalista Wydziału Europejskiego. Walne zgromadzenie dotyczyło 
podjęcia 19 uchwał, dwie z nich wzbudziły kontrowersje i sprzeciw dot. zmienienia 
statutu. Należy czekać na konkretne propozycje, których można spodziewać się we 
wrześniu.  
 
Ad 13 
Następne posiedzenie Zarządu ustalono na dzień 25 czerwca br. o godz. 9.30. 
 
Ad 14 
Uwagi i wnioski.  
 
Wicestarosta T. Kranc zgłosił kandydaturę Mirosława Ziętki z Gminnego Klubu 
Sportowego „Sokół” do przyznania Nagrody Herbu Powiatu. Zarząd Powiatu przyznał 
ww. nagrodę, której wręczenie nastąpi 27 czerwca br., podczas uroczystości wskazanej 
przez wnioskodawcę. 
Wniosek jest załącznikiem nr 13 do protokołu. 
 
 
Więcej wniosków nie złożono. 
 
 
 

 



 
Wobec wyczerpania porządku obrad posiedzenie Zarządu zakończono. 
 
 

  Protokołowała 
          ______________ 
              /K. Basiura/ 

Wicestarosta 
 

_____________________ 
             /Tomasz Kranc/ 

 
 

        Andrzej Bielecki                    ____________________ 
 
 
            Wiesław Ewertowski    ____________________  
                                               
 
                                         Andrzej Wieczorek                ____________________ 
 
 
 

 


